

Den 1. februar 2022

Referat fra bestyrelsesmøde den 18. januar 2022 Vestre hus, Allerød

Tilstede: Poul Erik Pedersen, Sally Schlichting, Ruth Pedersen, Michael Holst, Brian Pedersen, Arne Riis, John Kjeldgaard og Alice Linning

Referent: Alice Linning

Afbud: Anne Mette Højgaard
Uden afbud: Thomas Nielsen

Velkomst og godkendelse af rejseafregninger.

Poul Erik bød velkommen og rejseafregninger blev ordnet.

Formeld godkendelse af referat af Loklrådsmøde nr. 4. den 14. december 2021.

Godkendt – og er lagt på hjemmesiden

Hvad vil vi gerne fokusere på/arbejde med som lokalt friluftsråd (lang sigt)

Gennemgang af det sammenskrevne bilag.

Hvilke temagrupper skal vi starte op?

Der er mange opgaver, som vi gerne vil arbejde videre med. Temaer må gerne kunne benyttet til de forskellige repræsentationer f.eks. i De Grønne Råd.

Temagruppe: Natur

Temagruppe: Naturnationalpark – hvordan skal det gribes an både centralt og lokalt?

Temagruppe: Det blå friluftsliv

Temagruppe: Stier

Temagruppe: Fredninger – tages op, når det er aktuelt.

Der skal findes lokale ressourcer til at indgå i temagrupper. Vi skal finde en metode til at ”hyre” lokale personer, som vil indgå i temagruppen. Omtale i de lokale medier kunne være ønskeligt og skal forsøges. Det vil være fint med møder eller arrangementer.

Alle organisationer (medlem i Friluftsrådet Nordsjælland) skal informeres vedr. etablering af temagrupper via sekretariatets hjælp.

Der var en længere debat om beskyttelse og benyttelse af naturen. Temagrupper kan etableres både med medlemmer i Friluftsrådet og ikke medlemmer.

Der kan være både lokale og regionale temagrupper. Fredning af edderfugl tages op til REKU møde den 25. januar 2022.

Søborg sø er en aktuel sag bl.a. vedr. stier rundt om søen. Det er Naturstyrelsens projekt. Det er et større projekt med mange interessenter og lodsejere. En temagruppe

om Friluftslivet rundt om Søborg Sø med assistance fra Friluftsrådet centralt skal etableres.

Sally udarbejder udkast til kommissorium for temagruppen om Friluftsliv om Søborg Sø. Det skal drøftes på et kommende møde.

Der er enkelte retningslinjer for temagrupperes etablering på Friluftsrådet hjemmeside. Der kan søges centralt om midler til drift temagrupper. [Temagrupper | Friluftsrådet \(friluftsradet.dk\)](https://www.friluftsradet.dk)

Sally orienterede om, at der er centrale møder mellem organisationer og miljøministeren.

Temagruppe om stier afventer.

Etablering af temagruppe om nationalpark, vi ønsker, en status om arbejdet med nationalpark fra Friluftsrådet centralt. Det skal være klar til næste møde den 7. februar 2022.

Brugen af Nordsjællandsmailen

Husk at være orienteret omkring indholdet i webpostkassen for Nordsjælland Friluftsrådet.

I Allerød har en institution modtaget Bæredygtighedsflaget. Arne er opmærksom på sagen.

Dagsorden til De Grønne Råd + referat - send det gerne til Nordsjællands mailen, således at vi kan følge med.

Hvad skal vi fokusere på frem til årsmødet den 8. marts 2022 (kort sigt)?

Friluftspolitiske emner – flere emner er drøftet tidligere. Regionsmødet drøfter seminar, maritimt nationalpark Øresund, senere et politisk møde om maritimt nationalpark Øresund.

De små lokale havne er en udfordring bl.a. Hornbæk, Snekkersten, og Sletten. Poul Erik tager sig af nogle af sagerne, idet Poul Erik ikke hører fra Thomas.

Projekt: Børn's Naturdannelse kunne være et oplæg på årsmødet. Poul Erik undersøger, om det er muligt.

Repræsentationer i Grøn Råd.

Pladserne er besat og det fortsætter.

Planlægning af årsmødet 8. marts 2022

Hvem planlægger årsmødet?

Poul Erik planlægger og kommer med et udkast til program.

Annemette, Michael og Brian er valgt for 1 år. Helsingør er vakant. Fredensborg er måske vakant. Der skal være valg på årsmødet.

Beretning.

Poul Erik udarbejder beretning med emner, ting som er sket og emner, som vi fremadrettet skal løfte.

Jacob Jensen fra sekretariatet deltager og fortæller om aktuelle sager i Friluftsrådet.

Hvilke målsætninger skal besluttet på årsmødet?

Blev ikke drøftet ej heller besluttet.

Snak om bestyrelsessammensætningen (har vi nok/de rette kræfter? fx webredaktør, andre ressourcepersoner?)

Poul Erik sender besked til alle organisationer om årsmødet den 8. marts.

Hvordan skal en fremtidig dagsorden se ud?

Udsat til næste møde. Evt. forslag sendes til Poul Erik. Arne har lavet et forslag til en Årsplan, som Arne sender til Poul Erik.

Webredaktør søges til vores hjemmeside. Se oplæg på bilag.

Det er ønskeligt, at vi kan skabe synlighed for vores arbejde på hjemmesiden. Der var enighed om, at hver kommunekoordinator og formanden får hver sin plads på hjemmesiden til korte aktuelle meddelelser og ref. fra div møder. Poul Erik tager kontakt til sekretariatet om brugen af hjemmesiden og gerne hjælp til opgaven.

Facebookgruppe. Hvor langt er vi?

Vi har ikke en facebookgruppe. Er der brug for at være på de sociale medier? Retningslinjer er ønskelige. Poul Erik spørger sekretariatet om emnet.

Kort orientering om lokalrådsseminariet på Bornholm den 25-26. marts 2022.

Der er kommet program. Poul Erik orienterer om programmet.

Hvem deltager: Poul Erik, Arne, Michael, Ruth, Sally, Brian og Alice - evt. John.

Eventuelt. Herunder evt. nødvendige sager fra kommunekoordinatorerne.

Sag i Helsingør kommune ved Rødbjerggård. Der er opsat mange skilte om adgang forbudt på grunden og adgang til skoven. Sagen er behandlet i Helsingør kommune. Afgørelsen er faldet ud til ejers fordel. Er der klagemulighed? Poul Erik sender sagen til sekretariatet for at få sagen vurderet endnu en gang. Skiltene gælder kun cykler, der må gerne gås på ruten.

Arne orienterede om valg til Folkeoplysningsudvalget i Allerød kommune.

Poul Erik orienterede om Vestkilen ved Teglstrup Hegn, hvor der går kvæg. Kvæggene skal ind i den sydlige del af Teglstrup Hegn. Der er flere organisationer, som ønsker at få revurderet NST.s beslutningen med ønske om også at få heste ind i området. Der er kulturarv i Hellebæk Kohaveområdet. som Helsingør kommune og Kohavens Venner ønsker etableret, som naturnationalpark.

Sally orienterede om undersøgelsen bla. om ryttere og MTB ryttere, som er gennemført via Friluftsrådet. Det er ikke en passende metode at formidle resultatet, som er fremkommet via et spørgeskema via Friluftsrådet Brugerpanel.

Poul Erik foreslår, at Sally kontakter direktører, vicedirektører og kommunikationskonsulent i sekretariatet. Poul Erik tager det op på det kommende møde i REKU mødet.

Næste møde den 7. februar. Brian finder lokaler.